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כיהודים-ישראלים בגולה, חשוב לנו לשמור על הזיקה 
והאהבה של ילדינו למדינת ישראל ותוך כדי לחברם למסורת 

היהודית. כי אין לנו ארץ אחרת. בדיוק לשם כך קיים בית 
ספר עמי, מקום בו אנו מאחדים את דור העתיד- ומאפשרים 
להם לקבל את הערכים החשובים שבית הספר חרט על דגלו: 

המסורת היהודית, התרבות הישראלית והשפה העברית 
והכל במקום אחד! נפגשתי עם קרין קוסקס, מנהלת בית 

הספר, לדבר על הדבר החשוב ביותר- הילדים שלנו
-מאת: רותם מאור- 

לימור נס: "יש לי שני בנים בכיתות 
ד' ו-ה', ובי"ס עמי זהו אחד 

הדברים הכי חשובים בחייהם. 
חשוב לי לשמר אצלם את העברית 
ועמי זה חלק ממסגרת הלימודים 

שלהם, זה לא אופציונלי. זו גם 
דרך טובה לחשוף אותם לחברה 

ישראלית-יהודית, עם ילדים בעלי 
אותם הערכים. הילדים נהנים 

ומרוויחים מעמי המון"

שירן שפיץ: "יש לי בעמי שני ילדים 
בכיתות א' ו-ב' ואני יודעת שהם 

בידיים טובות. קרין וצוות המורות 
מדהימות וגם אחרי יום לימודים 
ארוך, הילדים רוצים ללכת לשם. 
עמי תורם להם גם לעברית וגם 

לישראליות"

חינוך

ילדים שלנו, הלומדים בבתי הספר הציבוריים ה
חשופים לתלמידים ולתכני לימוד שונים ומגוונים, 
שלאו דווקא מספיקים למילוי המטרות והציפיות 
שלנו ההורים, הן מבחינת הדת היהודית והן מבחינת 

התרבות הישראלית. 
 בדיוק למטרה זו נוסד לפני יותר מ- 30 שנה בית ספר 
עמי, בית ספר ללא מטרות רווח, שמטרתו העיקרית 
היא ללמד ילדים את השפה העברית, להעשיר את אוצר 
המילים, ללמד קרוא וכתוב באופן שוטף ובנוסף לכל 
זה, להעביר את המסורת היהודית והתרבות הישראלית 
בדרך הכי חווייתית שתגרום להם להתחבר. זהו בית 

ספר משלים לבתי הספר הציבוריים.
 עמי מונה כיום שלושה סניפים, אליהם מגיעים 
תלמידים בגילאי גן )5( ועד כיתה ז' )12(, מכל בתי 
הספר באזור הוואלי - פרטיים או ציבוריים - פעם 
בשבוע )שלישי-חמישי( משעה 4 אחר הצהריים ועד 6 
וחצי: סניף "קדימה" הממוקם בווסט הילס עם כ-135 
תלמידים, סניף "וואלי בית שלום" הממוקם באנסינו 
עם כ- 80 תלמידים וסניף "עמי בלשון שלי" הממוקם 
בוואן נייס הפועל בתוכנית של חוג לאחר בית הספר 

ללימודי יהדות בשילוב של אומנות ומוסיקה.
 לפני כשנתיים, התיישבה בכיסא מנהלת בית ספר 
עמי, קרין קוסקס, אשר הביאה איתה משב רוח חדש, 
מרענן ונמרץ. קרין )33(, נשואה לארז ואמא לשלושה 
בנים: אריאל, אביעד ודניאל, אשר הייתה בעברה 
מפקדת פלוגה בקורס קצינים והכשירה מאות קצינים. 
עוד מהילדות, תמיד ידעה שהיא רוצה להיות מורה 
ולעבוד עם ילדים. לכן, מיד עם שחרורה מצבא הקבע, 
עשתה תואר בפסיכולוגיה ולאחר מכן בחינוך מיוחד, כל 
זאת בכדי להתאים את עצמה לכל צורך חינוכי ורגשי 
שילד זקוק לו. במהלך שנותיה כמורה ורכזת שכבה 
בבית ספר יסודי בישראל, קרין נחשפה למגוון דרכי 
לימוד וחינוך, סוגים שונים של תלמידים ואסטרטגיות 

למידה רבות. בעקבות הניסיון והידע העצום שאיתו קרין 
הגיעה, בית ספר עמי, מוצא כיום דרכים אפקטיביות 
ויצירתיות בהן ניתן להעביר את החומר הנלמד, יש לה 
דרך משלה להגיע לכל ילד ולגרום לו להבין וליישם 

את החשיבות של תהליך הלמידה.
מה הייחוד של עמי על פני מסגרות אחרות שמלמדות 

עברית או יהדות?
"דבר ראשון וחשוב מאוד, אנחנו בית הספר היחיד 
מסוגו בלוס אנג'לס ובין הבודדים בכל רחבי ארצות 
הברית שדובר את השפה העברית בלבד ומתרכז בו 
זמנית בשלושה מישורים: השפה העברית, התרבות 
הישראלית והמסורת היהודית. בעמי פותחים כל יום 
לימודים בשירת 'התקווה' מול דגל ישראל, דבר המכניס 
את כולנו לאווירת ארץ ישראל הקטנה, לאחר מכן יש 
לנו שעה שלמה נטו של לימוד עברית אקדמי לחלוטין, 
לכל כיתה ולכל רמה, בהמשך יש הפסקה קצרה אשר 
גם לה מטרה חשובה לחיבור של התלמידים אחד עם 
השני, לחשיפה שלהם לקהילה המיוחדת שלנו והחלק 
השני של היום זה לימודי יהדות באווירה חווייתית 
במיוחד, באמצעות דרמה, מוסיקה, אומנות ומשחקים 
דידקטיים. מדובר בשעתיים וחצי שנטו מדברים בהן 
בעברית. מלמדים עברית בעברית, ואין עוד מסגרת 
שכזו פה. אני מאמינה שכדי ללמד שפה, צריך לדבר 
אותה. כל הילדים בעמי מבינים את השפה העברית 
מהבית, שכן זהו תנאי קבלה חשוב של בית הספר. אך 
גם אם הילדים לא יבינו את כל המילים, זה בסדר, 
אנחנו גורמים להם להבין את המשמעות מתוך ההקשר, 

מעודדים אותם לחשוב – ושוב הכל בעברית. 
 בזמן הקצר יחסית שיש לנו, אנחנו מנסים להפיק 
את המרב מהתהליך, אך לא פחות חשוב לגרום להם 
ליהנות תוך כדי הלמידה. אנחנו לומדים את כל חגי 
ישראל ומשמעותם, ניבים ופתגמים, לומדים על ערי 
ישראל, מספרים לילדים את סיפורי התנ"ך החשובים 

כמו סיפור הבריאה, דוד וגולית, תיבת נוח ועוד... ותמיד עם 
דגש על הקשר שלנו לחיי היום יום, למציאות היום יומית שלהם. 
אנחנו מקיימים סדר בראש השנה ט"ו בשבט ופסח, עורכים טקס 
הדלקת נרות בחנוכה עם מופע הכי ישראלי שיש ,כמו בילדותנו, 
קרנבל תחפושות גדול בפורים, ל"ג בעומר וכמובן מסיימים 

את השנה במסיבת סיום שמרגשת בכל פעם מחדש.
 חשוב לי שהילדים ירצו להגיע לכאן, זהו האתגר המשמעותי 
שלנו. הילדים אחרי יום לימודים ארוך בבית הספר שלהם, 
הם צריכים לאסוף את עצמם לעוד חלק של יום לימודים, זה 
לא פשוט, אבל פה אנחנו, כהורים, צריכים לבוא לידי ביטוי 
ולגרום לילדים להבין שזהו דבר שאי אפשר לוותר עליו, בדיוק 
כמו שצריך ללכת כל יום לבית הספר בבוקר. רק כשאני, 
כאמא, מציגה את זה ככה לילדים, הם מצליחים להבין את 
המשמעות של להגיע לבית ספר עמי ולהבין שזו זכות גדולה 

להיות חלק ממנו.
 למעשה, בית הספר יוצר לילד קהילה קטנה ונוספת במסגרת 
החיים שלו. אני אספר לך סיפור אישי: בפעם הראשונה שהבן 
שלי חזר הביתה אחרי יום בעמי, הוא אמר לי: 'אמא, אני לא 
מאמין! כולם מדברים פה עברית', הוא היה עם דמעות בעיניים 
וכמובן שגם אני, אז הבנתי שבית הספר הזה הוא משהו מיוחד! 
חשוב לי לציין שאני הכרתי את בית ספר עמי קודם כאמא 
וכמורה ורק לאחר מכן כמנהלת. אני חושבת שבית הספר מקנה 
להם הרגשת שייכות מאוד חזקה ויתרה מכך, בונה להם את 
הזהות המשולשת שלהם – לחיות באמריקה, להיות יהודים ולהיות 
ילדים להורים ישראלים. זה מה שמיוחד בעמי, החיזוק והקשר 
של  הזהות, בצורה אקדמית ולא רק חברתית, דבר שאנחנו, 
כהורים, חייבים להתייחס אליו בכובד ראש וחשוב שהילדים 

יכירו בזהות הזו לטווח ארוך כאנשים בוגרים.
 ישנם מקומות אחרים שמספקים לימודי יהדות, אבל לצערי 
הרב, יום הלימוד במסגרות אחרות הוא באנגלית. זה מאוד 
נחמד והילדים נהנים, אבל בואו נודה באמת- לא מלמדים שם 
באמת עברית או תרבות ישראלית. הורים לפעמים עורכים את 
ההשוואה הזו בינינו וחושבים איפה לילדים יהיה יותר כיף, אך 
לדעתי, זו לא השוואה נכונה, אלו לא אותן מטרות שהמסגרות 
מציבות לעצמן ולא אותם הישגים שאליהם הילדים יכולים 
להגיע, זה הכל תלוי מה המטרה של ההורה, האם המטרה 
שלו שהילד ילמד רק יהדות, או רק עברית? או רק יחווה את 
התרבות הישראלית? מאוד חשוב לנו להבין את המטרות ושוב 
אני אומרת שכן, לפעמים לילדים לא פשוט להגיע אחר הצהריים 
כדי ללמוד, אבל כדי ללמד ילדים את השפה העברית באמת, 

זה חייב להיות גם אקדמי באיזשהו מובן."
כפי שאמרת, זה לא כזה פשוט. איך בכל זאת גורמים 

לילדים לרצות לבוא לבית הספר?
"אני מודעת לכך שזה לא קל לילדים, אני מתמודדת עם זה 
גם כאמא בעצמי, שכן יש לי שני ילדים שלומדים בעמי. אכן 
זו לא תמיד משימה פשוטה להביא את הילדים לכאן. אחרי יום 
לימודים מלא, הם רוצים זמן טלוויזיה, לשחק כדורגל, משחקי 
מחשב או כל דבר שהוא לא לימודים. אבל שוב, הכל תלוי באיך 
ההורים מעבירים לילדים את המסר ועד כמה הילדים מבינים 
שזה חשוב. היום הילדים שלי לבד יגידו לך מהן המטרות של 
בית הספר וכמה כיף לדעת לקרוא ולכתוב בעברית, פתאום 
הבן הגדול שלי כותב הודעות למשפחה שלנו בישראל, זה מאוד 

מרגש אותו, אותי ואותם.
 אנחנו כמובן לא מכריחים אף ילד להיות כאן אם הוא לא 
רוצה. חשוב שהילדים ירצו להיות כאן, שכן נדרשים ריכוז 
ונכונות כדי ללמוד שפה חדשה. כמו כן, אני תמיד מתחייבת 
בפני ההורים להחזיר את הכסף במידה ומסיבה כזו או אחרת 
הם מחליטים להוציא את ילדם מבית הספר. עם זאת, אני תמיד 
אומרת להורים, תהיו חזקים, תחשבו על הילדים, אל תמנעו 
מהם את ידיעת השפה העברית, תסבירו להם את החשיבות 
שבכך, תציגו להם את זה כמשהו שהוא מחייב ולא כעוד חוג 

שאם לא אוהבים או אם לא כיף, אז עוזבים.
 בנוסף, רובנו נמצאים לפחות פעם בשנה בישראל. כדאי 
שהילדים ידעו לדבר ברחוב ובחנות, לקרוא שילוט בעברית 
או תפריט במסעדה. ומה יקרה אם הילד ירצה לעשות צבא? 
הרי הכל שם בעברית, ואם הילד לא יודע עברית, זה עוד 
קושי שהוא יצטרך להתמודד איתו, תמיד צריך לחשוב קדימה 

עם השנים ולא להסתכל רק בבועה של כאן ועכשיו.
 כמו כן, חשוב להסביר לילדים את המיוחדות שבנו, היהודים, 
על פני חבריהם האחרים מבתי הספר הציבוריים. בית ספר 
עמי משריש בהם תחושת שייכות, שיש עוד ילדים כמוהם, 
זה מסדר להם את הדברים ומקטין את תחושת הבלבול שהם 

חשים. הילדים, כמו גם המבוגרים, חלוקים בין שתי מדינות. 
אנחנו נמצאים כאן, אבל הלב שלנו תמיד יהיה שם."

ובאמת אפשר ללמוד עברית משעתיים וחצי פעם בשבוע?
"את לא תאמיני כמה אפשר ללמוד! חשוב להבין שקריאה 
בעברית זה תהליך שקורה בשלבים: קודם כל לומדים את 
האותיות ואת הצלילים ורק אחר כך את התנועות. כדי שילד 
יקרא ספר שלם בעברית, זה תהליך שלוקח כ-3 שנים אצלנו, 
עם צורך בשיתוף פעולה מתמיד של ההורים והתרגול בבית, 
מהסיבה שאנחנו פועלים רק פעם בשבוע. יש הורים שמצפים 
שתוך כמה חודשים הילד שלהם יקרא שוטף בעברית ויכתוב, 
לכן חשוב להבהיר שזה לא קסם, זה לא מהיום למחר. דבר 
ראשון, צריך לזכור שללמד קריאה בעברית זה הרבה יותר 
קשה מללמוד לקרוא באנגלית, שבה מצמידים אותיות וצלילים, 
בעברית הילד צריך לזהות את האותיות, את הצליל של כל 
אות, לאחר מכן מלמדים את התנועות, הניקוד של כל אות 
ועוברים לקריאת מילה, משפטים, סיפורים ואחרי כל זה צריך 
להוריד את הניקוד... בקיצור, זה סיפור לא פשוט. אבל יש 
לנו צוות מקצועי ומיומן שזו ההתמחות שלו, הצוות מגיע עם 
נסיון רב, ידע ומקצועיות רבה, בנוסף יש אותי שאני דואגת 
לאבחן את התלמידים והכיתות לפחות 3 פעמים בשנה ולהתאים 
להם את חומרי הלימוד הרלוונטיים והמתאימים ביותר לכל 
תלמיד. אני חושבת שזו הסיבה שאנחנו מצליחים להגיע לכל 
כך הרבה הישגים משעתיים וחצי בשבוע, אנחנו מאוד ממוקדים 
ותמיד מחפשים את הפוטנציאל לעלות את רמת הלימוד והישגי 
התלמידים. יש לנו אפשרות להבדיל כל ילד וילד ולאבחן מה 
הרמה שלו ומהם הצרכים שלו, אנחנו לא חוסכים לא במורות 

ולא בחומרי הלימוד.
 השנה אני גם מתעדת דרך סרטוני ווידאו את ההתקדמות של 
כל התלמידים במהלך השנה, זאת בשל העובדה, שלצערי, נוכחתי 
לדעת שיש הורים שלא יודעים מה הילדים שלהם לומדים או 
יודעים במהלך השנה, לכן אני שולחת את הסרטונים להורים, 

שיראו ויתגאו בהתקדמות של ילדיהם.
 סוד ההצלחה שלנו הוא שאנחנו יודעים ליצור את השילוב 

המדויק והממוקד לכל הילדים ביחד ולכל ילד בנפרד".
מהו שכר הלימוד בבית הספר?

 ,Jewish Education-וה IAC-עמי נתמך על ידי ארגוני ה"
אשר מסייעים לנו רבות. שכר הלימוד בו הוא 800 דולר לשנת 
הלימודים, שזה יוצא כ-25 דולר למפגש שבועי של שעתיים 

וחצי. 
 אני מזמינה כל הורה או תלמיד להגיע לשיעור ניסיון ראשון 
בחינם, להגיע לסיור בבית הספר כל עוד אנחנו בשנת פעילות, 
זה משהו שחייבים לראות בעיניים ולהרגיש את ההילה המיוחדת 

שקיימת באוויר."
מהן מטרותיך לעתיד, כמנהלת בית הספר?

"אני רוצה שלכל בית ישראלי בכל אזור לוס אנג'לס תהיה 
האפשרות לשלוח את ילדיהם לבית ספר עמי, גם מבחינה 
כלכלית וגם מבחינת המיקום של בית הספר. אנחנו תומכים 
כלכלית במשפחות שלא יכולות לעמוד בתשלומים של שכר 
הלימוד. המטרה שכל הילדים היהודים- אמריקאים-ישראלים 
יוכלו לחוות את החוויה הזו ולהיות חלק מהקהילה המיוחדת 
של בית ספר עמי. שהילדים יגבשו את תחושת הזהות שלהם 
כיהודים-ישראלים- אמריקאים, זהו שלב מאוד חשוב בהתפתחותם 

כילדים להורים ישראלים.
 גם השנה אני פועלת רבות, עם הפנים לשנה הבאה ולסניפים 
חדשים ונוספים. חשוב לציין שהדרישה לסניפים שלנו, תמיד 
מגיעה מהקהילה, הורים רבים יוצרים איתי קשר ומעידים על 

הצורך, ובהתאם אני פועלת.
 היום, אני חייבת להודות, מי שמכיר אותי יודע שאני חיה 
ונושמת את בית הספר עמי, יום וליל, זה הבייבי שלי ואני 
מרגישה שכל מה שעשיתי בחיים היה בכדי להגיע לרגע הזה, 
לשליחות הזו וכדי להוביל בגאווה רבה את בית הספר. זה משהו 

שכל כך יקר לליבי ואני משקיעה בו ככל שביכולתי."

ההרשמה לבית הספר עמי תמיד פתוחה. שנת הלימודים 
מסתיימת בתחילת יוני. ניתן להגיע לפגישת היכרות עם בית 

הספר ועם המנהלת קרין קוסקס, בתיאום מראש.

Ami School
7011 Shoup Ave., West Hills, CA 91307
818.455.2023 Amischool14@gmail.com
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"אמא,כולם 
מדברים פה 

עברית!"

קרין קוסקס- מנהלת עמי


